

ГРАНИЦЫ МЕЖДУ СУБЪЕКТАМИ РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ: ВОПРОСЫ КОНСТИТУЦИОННО-ПРАВОВОЙ ИДЕНТИЧНОСТИ

Мисроков Тенгиз Замирович,
преподаватель кафедры государственных и гражданско-правовых дисциплин
Северо-Кавказского института повышения квалификации (филиал)
Краснодарского университета Министерства внутренних дел России,
кандидат юридических наук
misrokovs@mail.ru

В статье рассматриваются насущные проблемы становления конституционного института границ субъектов Российской Федерации в контексте эволюции государственно-территориального устройства страны, изменения конструкции и территории РСФСР. Анализируя правовой институт согласования воли субъектов Российской Федерации при установлении (определении) своих границ как нормативно-интерпретационное новшество, автор развивает идею корреляции разграничения территорий и конституционно-правовой идентичности субъектов РФ. В работе обсуждаются причины длительной территориальной неурегулированности: несинхронность образования субъектов РФ, дискреция властей; разбирается аванпроект разграничения границ субъектов РФ.

Ключевые слова: значение границ, конституционно-правовая идентичность, разграничение территорий, согласование воли, делимитация границ.

BORDERS BETWEEN CONSTITUENT ENTITIES OF THE RUSSIAN FEDERATION: ISSUES OF CONSTITUTIONAL LAW IDENTITY

Misrokov Tengiz Z.
Lecturer of the Department of State, Civil and Legal Disciplines
of the North-Caucasian Institute for Continuing Education (Branch)
of the Krasnodar University of the Ministry of the Interior of Russia
PhD (Law)

The article deals with the pressing problems of the formation of the constitutional institution of the borders of the constituent entities of the Russian Federation in the context of the evolution of the state-territorial structure of the country, changes in the structure and territory of the RSFSR. Analyzing the legal institution of the coordination of the wills of the subjects of the Russian Federation in establishing (defining) their borders as a normative and interpretative innovation, the author develops the idea of correlating the delimitation of territories and the constitutional legal identity of the subjects of the Russian Federation. The article discusses the reasons for the long-term territorial unsettledness: the asynchronous formation of the subjects of the Russian Federation, the discretion of the authorities; an advance project of delimitation of the borders of the subjects of the Russian Federation is being analyzed.

Keywords: the meaning of borders, constitutional legal identity, demarcation of territories, coordination of wills, delimitation of borders.